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Jautājums Kuros gadījumos atvasinājumos ar -ains no vārdiem zāle-,
nezāle-, zāles- ir līdzskaņu mija, un kuros tās nav?

Atbilde Atvasinājumus ar -a i n s pamatā darina no lietvārdu daudzskaitļa
ģenitīva formas, un, „ja pamatvārda celms daudzskaitļa ģenitīvā
beidzas ar mīkstu līdzskani, tad pēdējais saglabājas arī atvasinājumos
ar -ains, -aina”.
Piemēram, cinis – ciņu ® ciņains, zeme – zemju ® zemjains, klints –
klinšu ® klinšains u. c.
Tas attiecas arī uz vārda nezāles atvasinājumu: nezāles – nezāļu ®
nezāļains.
Atvasinājumi, kam pamatā ir vienskaitļa ģenitīvs, uzskatāmi būtībā par
izņēmumiem, kā piemēru var minēt vārdu saule – saulains, zāle –
zālains (zāle kā vienlaidu segums) u. tml.
Ar vārdu zāles (dsk. nom.) parasti saprot medikamentus, tāpēc
īpašības vārdu ar -ains neatvasina.
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